
 
 
Referat skolebestyrelsesmøde på Vesterkærets Skole 
 
Mødedato: Onsdag 13/3-2024 
 
Kl. 17.00-19.30. 
Der serveres en sandwich fra skolemad.nu til mødet 
 
Ordinære mødedeltagere: Gustav, Oline, Laila, Hanne, Mette, Susan, Pia, Martin, Mona, 
Michael og Kasper 
Elever: Markus, Elin, Nathalie i rul 
Ad-hoc deltagere: Anja, Heidi og Rie 
 
Afbud: 
 
Referent: Michael 
 
Dagsorden: 
 
1) Godkendelse af referat fra sidste møde 

-HUSK underskrifter 😊 

 
2) Godkendelse af dagsorden 
-punkter til eventuelt? 
 
3) Co-teaching ved Heidi Jansson  
-oplæg og spørgsmål fra kommunens co-teaching tovholder, da vi er en caseskole 
-Anja, der er skolens ressourceperson, deltager ligeledes under dette punkt 
 
Efterfølgende konstruktiv dialog og refleksioner om Co-teaching på Vesterkærets Skole. 
 
4) Nyt fra elevrådet? 
Elevrådet er engageret i pauserne i udskolingen, hvor man aflåser klasseværelserne. Der 
er dialog om formen og eventuelle justeringer. Der mangler aktiviteter og rum til at spise 
madpakker. Der er iværksat en evalueringsproces om de lukkede klasseværelser.  
 
Der er delte meninger om skolemad.nu. Maden kommer ofte kold. Mange glemmer at 
bestille, hvilket gør, at man har svært ved at få frokost i løbet af en lang dag.  
 
5) Bestyrelsen efteråret 2024 
-der er 6 medlemmer i bestyrelsen, what to do? 
-information om medarbejdersiden i skolebestyrelsen 
 
Bestyrelsesformanden motiverer punktet. Efterfølgende drøftelse. Vi mangler suppleanter. 
Der besluttes at skrive på Aula om dette. Endvidere vil forældrene i bestyrelsen være 
aktive i at sprede budskabet. 



 
Skoleleder orienterer om, at Martin er nyt fast medlem af bestyrelsen. Ligeledes er Rie 
valgt som suppleant på personalesiden. 
 
6) Ressourcer for kommende skoleår 
-indskrivningstallet i bh. klasse og ressourcer generelt 
-personalestatus 
-rengøring og astma- og allergiskole 
 
Skoleleder orienterer om skolens udmeldte ressourcer og for nuværende planlagte  
prioriteringer på baggrund af disse. Det har været udmeldt, at der er to overtallige lærere, 
men samtidig har to lærere valgt at mobilisere sig. Skoleleder orienterede ligeledes om 
ændringer for Lykke og Jutta. 
Samtidig er reglen, at vi ”selv” skal betale for den første overtallige lærere, hvorved vi 
starter planlægningen af skoleåret 2024/2025 med et underskud, svarende til en 
lærerstilling. 
 
Vi er usikre på ressourcen på 0. årgang, da elevtallet ligger lige på vippen af to klasser. Vi 
prioriterer med 2 klasser, men der kan være et økonomisk udsving (som i indeværende 
skoleår), hvis elevtallet falder med bare en elev. Dermed får vi ikke ressourcer til to 
klasser, men har ansat mandskab svarende til 2. klasse, hvilket potentielt betyder et 
underskud på yderligere en stilling. 
 
Der er lavet en større besparelse på rengøringsområdet i forbindelse med effektivisering. 
Vi har haft besøg i forhold til vores rengøringsressource og afventer nyt. 
 
7) Opsamling og evaluering af pædagogisk forum onsdag d. 7/2-24 
-se bilag vedr. forældremødestruktur 
-se opsamlingsnoter fra de to caféer – vi prøver at sætte overskrifter på 
 
Drøftelse i bestyrelsen. Positiv holdning i bestyrelsen i forhold til at være sammen med 
skolens lærere og pædagoger om pædagogisk arbejde. Rigtig gode snakke om udvalgte 
emner og cases. Dejligt med entusiasme. Enkelte klasser er allerede kommet i gang med 
at bruge den nye struktur omkring forårets forældremøder. Der er afholdt formøde med 
samarbejde omkring dagsorden imellem lærere og forældreråd.  
Skoleleder og bestyrelsesformand vil gennemgå det indsamlede materiale fra dagen med 
henblik på at præsentere det ved kommende møde den 4. april for forældrerådene. 
 
8) Faseopdeling på Vesterkærets Skole 
-se oplæg 
-besked til alle forældre, hvad skal der skrives ud og hvornår? (evt. 3/4) 
 
Skoleleder orienterer om, at vi fremadrettet vil være to faser (yngste afdeling og ældste 
afdeling) i stedet for tre. 0.-5. klasse og 6.-9. klasse. Endvidere orienteres for årsagerne 
bag denne beslutning. Det er blevet modtaget positivt af skolens personale. 
Forældrerådene orienteres den 4. april til det planlagte møde. Resten af skolens forældre 
orienteres skriftligt samtidigt. 
 
9) Klar til forældrerådsmøde med skolebestyrelsen torsdag d. 4/4 kl. 17.30-18.30 



 
-de nye forældremøder og proces ved Gustav 
-faseinformation ved Kasper 
 
Formanden orienterede om overvejelser vedr. denne dag. 
 
10) Skolens ordensregler og værdiregelsæt 
-se udkast til Vesterkærets Skoles ordensregler og værdiregelsæt 
-se bilag vedr. bekendtgørelse om fremme af god orden i folkeskolen 
-se værdiplakat 3 
 
Ovenstående gennemgås og drøftes af bestyrelsen. Der er kommet input fra lærerne og 
på fredag kommer der input fra pædagogerne. Derefter drøftes den igen i skolebestyrelsen 
til endelig godkendelse. 
 
11) Formanden orienterer 
 
12) Meddelelser 
-kort status på ”boden” og skolemad.nu 
 
Oplevelsen fra ledelsen er at det kører godt. Der er ikke problemer med hverken 
udlevering, mangler bestillinger, mv. 
 
13) Eventuelt 
 
14) Punkter til kommende møde d. 24/4-24 
-hvad er skolens hverdag fyldt af? 
-udkast til ordensregler og værdiregelsæt 


